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Verksamhetsberättelse för Värmdö Fågelklubb 2018 

Värmdö Fågelklubb är formellt sett ingen förening utan en klubb som hittills inte haft betalande medlemmar. 

Därför finns inte heller någon styrelse, utan en arbetsgrupp ansvarar för verksamheten. Arbetsgruppen 

fungerar dock i allt väsentligt som en styrelse och redovisar såväl ekonomi som verksamhet varje år på 

årsmötet.  

  
Medlemmar och medlemskap 
Klubben hade vid årsskiftet 2018/2019 360 medlemmar. Medlemsantalet har ökat konstant de senaste åren. 

Medlemsantalet var vid årsskiftet 2017/2018 317, 2016/2017 247, 2015/2016 179 och 2014/2015 126.  

Medlemskapet har under året varit kostnadsfritt.  

Arbetsgruppen 
Arbetsgruppen bestod fram till årsmötet 6 mars 2018 av Tom Arnbom, Sören Bevmo, Yvonne Blombäck, Mats 

Nilsson, Håkan Steen och Eva Stenvång Lindqvist. Vid årsmötet valdes Niclas Ahlberg in som ny ledamot. Eva 

Stenvång Lindqvist valdes till ordförande. Lars Persson valdes till revisor. Lars har deltagit i arbetsgruppens 

möten och medverkar i arbetet. Peder Winding valdes till valberedning.  

Arbetsgruppen har under året haft 6 möten.  

Ekonomiska frågor 
Under ett antal år har Värmdö Fågelklubb levt på tidigare kapital, utan att ta ut någon medlemsavgift, vilket är 

ohållbart i längden. Frågan ventilerades på årsmötet 2018, och arbetsgruppen fick mandat av årsmötet att 

jobba vidare med frågan om frivillig medlemsavgift eller andra intäktsmöjligheter. Under året har 

arbetsgruppen behandlat frågan vid flera möten. Vi har kommit till slutsatsen att en mindre medlemsavgift 

måste tas ut från och med 2019, för att skapa en långsiktigt ekonomisk stabilitet, och en proposition om detta 

läggs fram till detta årsmöte (bilaga till punkt 10 på dagordningen). För ekonomisk berättelse hänvisas till 

bilagan till punkt 7 på dagordningen. 

 

Exkursioner, skådarmorgnar, inneträffar m.m. 
• Den 13 januari hade klubben sitt sedvanliga Artrally åtföljd av gemensam middag. 6 lag deltog.  

• Årsmötet hölls på Kyrkettan i Gustavsberg 6 mars. Cirka 20 medlemmar deltog, och de bjöds även på ett 

föredrag med bildvisning av Tom Arnbom om Laptevhavet.   

• Under året genomfördes 8 exkursioner.  

Våren 2018: Uggleexkursion 9 mars, After work vid Hemmesta sjöäng 18 maj, gökotta vid Hemmesta sjöäng 20 

maj, Fågelsång för nybörjare 26 maj, Nattsångare 9 juni. En planerad tur till Horssten 22 april fick tyvärr ställas 

med kort varsel in då först ledaren och sedan tilltänkta reservledare insjuknat. 

Hösten 2018: Blåhakespaning vid Hemmesta sjöäng 1 september, Höstens fåglar i jordbrukslandskapet 22 

september, Fågellokaler på Värmdö – rundtur 4 november. På försök lanserade vi ett septemberrally, men då 

för få lag anmält sig ställdes rallyt in.  

• Torsdagsträffar i tornet vid Hemmesta sjöäng anordnades 5, 12 och 26 april samt 3 maj. De var 

genomgående mycket välbesökta, med över 20 deltagare varje gång.  

• Den 6 maj medverkade klubben för tredje gången i Fågelskådningens dag, ett nationellt evenemang då 

många fågelföreningar anordnar aktiviteter för allmänheten. Dagen blev mycket lyckad.  

• Den 5 november hade klubben en lyckad inneträff med Erik Hansson, en av författarna till den nya boken 

Upplevelser i Stockholms natur, och fotografen Fatima Boukarchid.   

Utöver medlemsaktiviteterna anordnade Värmdö Fågelklubb en exkursion till Hemmesta sjöäng för 

medlemmar i Stockholms Ornitologiska Förening, StOF, 27 maj.  
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Naturvårdsarbete och opinionsbildning 
• Nya naturvårdsprojekt: 

Årsmötet 2018 kompletterade arbetsgruppens förslag till verksamhetsplan med att vi under året skulle ta fram 

en lista på nya naturvårdsprojekt, med t.ex. förslag på anläggning av våtmarker, fågeltorn, bullerskydd vid 

Hemmesta sjöäng m.m. Vi har tagit fram en sådan lista över projekt som diskuteras med kommunen och där 

det ser mycket positivt ut. Där finns förstudier till tre våtmarksprojekt med, som det dock är för tidigt att 

informera om då diskussioner med markägare pågår. En inventering av lämpliga lokaler för backsvalor har 

också inletts, och kommunen kommer i dialog med föreningen att köpa in och sätta upp ett antal holkar för 

bl.a. ugglor och skrak. För åtgärder vid Hemmesta sjöäng, se nedan.  

• Hemmesta sjöäng: 

- Den förbifart genom Hemmesta storskog och sjöäng som tidigare planerades har för närvarande lagts på is 

genom den överenskommelse som gjorts mellan partierna i Värmdökoalitionen Majoritet för Värmdö (M, C, 

KD, L, MP). Så läget är troligen lugnt de kommande fyra åren, vilket Värmdö Fågelklubb gläds mycket åt. Vi 

bevakar dock utvecklingen och agerar om något händer. 

- VFK har deltagit i flera möten med Värmdö kommun för att diskutera skötseln av sjöängen, ibland på plats, 

och har kontinuerlig kontakt kring pågående och nya åtgärder, bl.a. skrattmåsöar. Förslag om ett lågt 

absorberande bullerskydd vid sjöängen har lämnats till Stockholms Ornitologiska Förening, för vidare 

befordran till Trafikverket som planerar ett försöksprojekt kring bullerplank vid fågelområden (dock försenat). 

- 15 fågelinventeringar genomfördes vid Hemmesta sjöäng. Totalt observerades 120 fågelarter vid Hemmesta 

sjöäng under 2018, vilket är drygt 10 arter färre än normalt. Den troliga orsaken är det fina vädret under maj 

månad som medförde att många flyttfåglar flög förbi utan att stanna. 2017 observerades 137 arter, 2016 134, 

2015 131 arter och 2014 132, vilket är ungefär 60 fler än innan restaureringen.  Ny art vid sjöängen 2019: 

vassångare.  

- Under vintern skötte klubben de två vinterfågelmatningarna vid Hemmesta sjöäng. 

• Klubben engagerade sig också i arbetet med att stoppa Horsstensleden. Kommunen, som inte heller vill ha 

någon kryssningsled genom det orörda skärgårdsområdet, arbetar nu med att inrätta flera naturreservat 

omfattande främst Horssten och Björkskär. 

Information, marknadsföring, sociala medier m.m. 
• Klubben har under året gett ut 4 nyhetsbrev. De har distribuerats till medlemmarna via e-post och även lagts 

ut på hemsidan. Mellan nyhetsbreven har några extra informationsbrev gått ut inför speciella aktiviteter.  

• Våra allmänna aktiviteter har annonserats i lokaltidningarnas evenemangskalendrar.  

• Hemsidan har fått en ansiktslyftning, men visst arbete återstår.  

• Vid årsskiftet 2018/2019 hade vår Facebookgrupp 279 medlemmar, mot 201 årsskiftet 2017/2018 och 136 

årsskiftet 2016/2017.  

• Under året fick klubben även ett Instagramkonto, som vid årsskiftet 2018/2019 hade 59 följare.  

• I Stockholms Ornitologiska Förenings tidskrift Fåglar i Stockholmstrakten har klubben medverkat med 

artiklar och notiser om framför allt Horssten-Grönskär. Yvonne Blombäck har varit klubbens korrespondent.  

• Det goda samarbetet med Granngården fortsatte. Klubben fanns på plats i butiken för att prata med 

besökare om vinterfågelmatning och informera om verksamheten vid två tillfällen, 20 januari och 3 november.   

• Klubben hade under vintern en affisch med information om klubben och fågellivet på Värmdö uppsatt i 

Tornhuset i samband med en fotoutställning av Niclas Ahlberg.  
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